
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-10-22, § 14 

 

 Tid Tisdagen den 22 oktober 2013 kl. 17:00 – 17:20 
   

 Plats IVA:s konferenscenter, Grev Turegatan 16 
   

 Justerat Tisdagen den 29 oktober 2013 

  

 

Madeleine Sjöstedt   Jakop Dalunde 

  
Närvarande  

 
Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt (FP) ordföranden  

Jakop Dalunde (MP) vice ordföranden 

Peter Jönsson (M) 

Anna Cederschiöld (M)  §§ 2-16 

Mikael Eskman (M) §§ 12-16 

Olof Hermansson Wallentin (FP) 

Johan Fälldin (C) 

Bengt Sandberg (S) 

Sonja Pagrotsky (S) 

Martin Engman (S) 

Ewa Larsson (MP) §§ 2-16 

Sebastian Wiklund (V) 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Johan Möller (M) för Anna Cederschiöld (M) § 1 

Tom Hedrup (M) för Sonny Österman (M) 

Katja Hessle (M) för Mikael Eskman (M) §§ 1-11 

Daniel Almgren (MP) för Ewa Larsson § 1 

 

 Ersättare: 

Johan Möller (M) §§ 2-16 

Katja Hessle (M) §§ 12-16 

Dani Amso (M) 

Karin Callerud Blomstrand (M) 

Karin Falk (S) 

Suleiman Said (S) 

Daniel Almgren (MP) §§ 2-16 

Torkel Tigerschiöld (MP) 

Maria Öhman (V) §§ 6-16 

 
Tjänstemän 

 Förvaltningschefen Juan Copovi-Mena, Anna Wahlström, Ann-Sofie Chudi, Carina 

Jonsson, Christine Oljelund, Eva Olofsson, Jan Lind, Jenny Rydåker, Linda Laine och 

Mattias Sjölander. Borgarrådssekreteraren Jonas Uebel och biträdande 

borgarrådssekreteraren Erica Närlinge från roteln. Personalföreträdaren Birgitta 

Andersson, Reza Etemad och Rolf Bodin närvarade §§ 1-9 samt §§ 14-16. 



  

 

 
 § 14 

Promemoria om en enklare detaljplaneprocess. Remissvar 

Dnr 1.6-393/2013 

 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt fastighetskontorets förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande som svar på 

 promemorian en enklare detaljplaneprocess som överlämnas till stadsbyggnads- 

 och idrottsroteln senast den 11 november 2013. 

 
Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande från den 15 oktober 2013. 

 
Nämndens behandling av ärendet  

 
Deltar ej i beslutet 

Bengt Sandberg m.fl. (S) meddelar att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 

 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Peter Jönsson m.fl. (M), Johan 

 Fälldin (C) och vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP) föreslår (se 

 beslutet).  

 

2) Sebastian Wiklund (V) föreslår att fastighetsnämnden beslutar enligt följande: 

 

 Att avslå kontorets svar och istället utarbeta ett svar enligt följande text. 

  

 Enkelt planförfarande har sin plats bland mindre ärenden. Men vi upplever att 

 det görs bra avvägningar redan idag. Det finns risker med att kringskära det 

 demokratiska inflytande om enkelt planförfarande skulle bli det gängse 

 förfaringssättet. Normalt förfarande borde vara det gängse för att säkerställa 

 inflytande från medborgare.  

 

 Om det är en förenklad planprocess som staden vill uppnå så anser vi att 

 remissen identifierar fel problem. För med bristande demokratiska processer 

 byggs det lätt upp oklarheter och intressenter får kanske inte i rätt tid yttra sig 

 om ärendet. Det i sin tur leder till överklaganden som tar tid. Därför borde staden 

 diskutera mer utvecklad demokratisk deltagande i processen, inte mindre. 

 Vänsterpartiet förespråkar därför omvänt planförfarande när det är lämpligt. Att 

 vi i så tidigt stadium i planprocessen som möjligt frågar invånarna hur vi kan 

 bygga och vad vi ska bevara. Vad kan bebyggas, vad kan inte, vad fattas osv. På 

 så sätt bygger vi med Stockholmarna, inte emot.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. 

(FP), Peter Jönsson m.fl. (M), Johan Fälldin (C) och vice ordföranden Jakop Dalunde 

m.fl. (MP). 

 
Reservation 



  

Sebastian Wiklund (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jakop Dalunde m.fl. (MP) enligt 

följande: 

 

 Även om det finns flera meriter med att försöka förenkla detaljplaneprocessen så 

 kan vi dock inte ställa oss bakom utredningens idé att endast detaljplaner som 

 innebär betydande ekonomiska åtaganden ska behöva beslutas av fullmäktige. 

 Resultatet skulle bli att endast detaljplaner som har betydande ekonomiska 

 åtaganden kommer upp till offentligt beslut. Planer av principiell betydelse som 

 inte innebär betydande ekonomisk åtaganden kommer att beslutas bakom 

 stängda dörrar i indirekt valda organ. För den kommunala demokratin kan detta 

 bli ett allvarligt bakslag och är en vandring bort från de goda demokratiska 

 intentioner som har genomsyrat svensk kommunal planering.  

 

 Dessutom så har vi sedan läge förespråkat en omvänd planprocess. Vi vill att 

 man först genomför en områdesplanering där de boendes synpunkter tas tillvara 

 tidigt i planprocessen. Då ökar möjligheten att skapa en stadsplanering som de 

 närboende blir nöjda med och där risken för fördyrande och försenande 

 överklaganden minskar avsevärt. Idag kommer de boendes synpunkter in för 

 sent i planeringen när de reella möjligheterna att påverka är mycket små och 

 låsningar redan skett. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


